
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 18
Olomouc - západ

Č. 10 / 2023 02. 10. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Bc. Milan Hebelka, MBA, Miloslav Svozil, Mgr. Tomáš Musil, Mgr. Renata Konečná, Bc. Petr
Šafránek, Mgr. Markéta Šnoblová, Ivona Škůrková, Andrea Aláčová, Mgr. Petra Baštanová,
Ing. Oldřich Nič

Neomluveni: Ing. Tomáš Černocký

Hosté: zástupci MP, p. Švec

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

1.1 Publikace o naší místní části
Pan Švec seznámil formou prezentace členy Komise s grafickým i textovým obsahem připravované publikace. V
průběhu měsíce října p. Švec připraví finální verzi, která bude předložena grafikovi k budoucímu zpracování.
Publikace fyzicky bude vydána v roce 2024.
Náklady p. Švece spojeníé s přípravou publikace činí 45.000 Kč a budou uhrazeny z prostředků Komise
určených na "Nákup služeb".

1.2 Parkování pod firmou IDS a.s. v prostoru mezi ulicí Wolkerovou a Albertovou.
Paní Zuščíková se obrátila na Komisi s požadavkem řešení Parkování pod firmou IDS a.s. v prostoru mezi ulicí
Wolkerovou a Albertovou. Ve stejné záležitosti paní Zuščíková kontaktovala pana Primátora a bylo jí
odpovězeno následovně:
"Situaci dlouhodobě sledujeme a už jsme ji začali řešit. Pořídili jsme studii na úpravy celého vnitrobloku, která
navrhuje zpevněnou plochu parkoviště, vymezení klidových zón,výsadbu stromů a keřů, nebo bezpečný průjezd
cyklistů. V těchto dnech začala první etapa prací ve vnitrobloku za patnáct milionů korun, která zahrnuje prostor
mezi Wolkerovou ulicí a úsekem Albertovy ulice od čísla 1 do orientačního čísla 15. V této chvílise projekt ještě
netýká místa, které popisujete, ale je na jeho hranici. Projekt na tuto část ještě není zahrnut do investičního
rozpočtu města. Obraťte se, prosím, na Komisi městské části Olomouc - Západ, která je poradním a iniciativním
orgánem Rady města,aby zařazení této akce uplatnila v rámci přípravy rozpočtu na příští rok. "
Komise plně podporuje záměr úprav uvedeného vnitrobloku a žádá zařadit tento projekt do investičního
rozpočtu města.

1.3 Nádraží Olomouc město - shromažďování téměř nepřizpůsobivých osob konzumujících
alkohol
Podnět od p. Tomáše Jelínka:
"Dobrý den, obracím se na komisi místní části , protože řešení z pohledu obyvatel města žijících v této lokalitě,
jako fyzických osob, se zdá být neschůdné. Obyvatelé domů přiléhajících k budově nádraží Olomouc město,
jsou dá se říct denně vystaveni hluku a obtěžujícímu shromažďování téměř nepřizpůsobivých osob
konzumujících alkohol a s přibývajícím množstvím promile v krvi též hluku a vykonávání potřeb na veřejnosti.
Městská policie reaguje pouze na konkrétní stížnosti, ale volat téměř každý den, nám nepřijde jako ideální
řešení. Správa železnic jako majitel objektu, se neprojevuje jako majitel, který se stará o svoji nemovitost a proto
jsme došli, jako majitelé bytů bydlících v této lokalitě k názoru, že by bylo potřeba se obrátit na komisi místní
části, aby se pokusila svou vahou zatlačit na MP a město a případně na majitele objektu, aby se situace někam
posunula. Žijeme  v relativním centru města, kde je logické, že hluk a sdružování osob k životu patří, ale bohužel
situace už zdaleka neodpovídá nějakému běžnému stavu a snahy o domluvu s těmito lidmi bohužel nikam
nevedou, jak jsem už zjistil"
Komise projednala celou záležitost s přítomným strážníkem MP a došla k následujícímu závěru: Městská policie
ani Police ČR nemá kapacitu na zvýšenou kontrolu tohoto místa. Navíc pouhým shromažďováním se a
vytvářením hluku (mimo noční klid) se posedávající lidé nedopouští nezákonného jednání a policie nemá
oprávnění je z daného místa vykázat nebo s nimi cokoliv řešit, pokud jsou tito lidé schopni komunikovat, i když



mohou být v podroušeném stavu.
Komise doporučuje obrátit se opakovaně na majitele objektu budovy nádraží a přilehlých ploch (např. zídka u
parkoviště) s požadavkem, aby dané místo/lokalitu technicky zabezpečil tak, aby shromažďování osob zamezil. 
V žádosti můžete použít argument, že Komise takový záměr podporuje.

1.4 Chodníkovné 2024
Předseda seznámil členy s plánovanými změnami v tzv. "chodníkovném" pro rok 2024 a komise dle nových
směrnic rady města požaduje nacenit opravy úseků chodníků dle seznamu níže.
Seznam úseků k rekonstrukci:
1) Mozartova lichá čísla mezi Žilinskou a Resslovou, včetně výjezdů z domů Mozartova 3 a 5, 
2) Resslova lichá čísla mezi Dvořákova-Mozartova, Resslova obě strany mezi Mozartova--Polívkova. 

1.5 Estetizace 2023 -  letničky - vnitroblok
Vzhledem k tomu, že v letošním roce nebyl tento projekt úspěšně realizován, Komise žádá o nacenění a
následnou realizaci výsadby keříkových růží na 3 záhonech ve vnitrobloku Foersterova - Žilinská - Brandlova -
tř. Svornosti. 
Případně žádáme o návrh vhodného ostazení daných záhonů, tak, aby celoročně byly opravdu estetickým
doplňkem, nikoliv přehlídkou plevele.

1.6 Estetizace 2024
Komise diskutovala možnost využití finančnich prosdředků na estetizaci v příštím roce. jedním z návrhů bylo
využít finance na odstranění nežádoucách grafity nebo naopak zhotovení nových - uměleckých. Bude
předmětem dalšch úvah a vytipování vhodných lokalit.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Křižovatka ulic Tř. Svornosti a Dvořákova - Nevyřešené
Odstranění 2 suchých stromů v ul. Dvořákova - Nevyřešené
Výjezd z areálu garáží Dvořákova 9 - vyznačení vodorovného dopravního značení kolem vjezdu z areálu garáží.
- Předáno
SVJ Foerstrova 36-40 - odstranění desítky let nevyužívaných věšáků na prádlo - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 6/2023 ze dne 12. 06. 2023: Zasetí nové trávy mezi adresou Wolkerova 38 a 50 - V realizaci
Zápis č. 6/2023 ze dne 12. 06. 2023: Obnovení vodorovného dopravního značení u vjezdu do vnitrobloku Na
Vozovce 37 a 39. - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 12. 06. 2023: Nedokončený chodník mezi ulicemi E. Hamburgera a Varšavské náměstí. -
Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 12. 06. 2023: Stavba Na Šibeníku - lokalita je v neutěšeném stavu - hluk, špína, bahno -
Předáno
Zápis č. 7/2023 ze dne 03. 07. 2023: Projekt výstavby bydlení v ulici Před Lipami - V realizaci
Zápis č. 7/2023 ze dne 03. 07. 2023: Křižovatka ulic Na Šibeníku x Sobieského a Na Šibeníku x Olbrachtova -
Předáno
Zápis č. 8/2023 ze dne 07. 08. 2023: sběrové dvory pro veřejnost - Předáno

5 Projednávané záležitosti

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Parkování pod firmou IDS a.s. v prostoru mezi ulicí Wolkerovou a Albertovou - KMČ 18 žádá zařadit tento
projekt do investičního rozpočtu města.

Parkování pod firmou IDS a.s. v prostoru mezi ulicí Wolkerovou a Albertovou.
Paní Zuščíková se obrátila na Komisi s požadavkem řešení Parkování pod firmou IDS a.s. v prostoru mezi ulicí
Wolkerovou a Albertovou. Ve stejné záležitosti paní Zuščíková kontaktovala pana Primátora a bylo jí



odpovězeno následovně:

"Situaci dlouhodobě sledujeme a už jsme ji začali řešit. Pořídili jsme studii na úpravy celého vnitrobloku, která
navrhuje zpevněnou plochu parkoviště, vymezení klidových zón,
výsadbu stromů a keřů, nebo bezpečný průjezd cyklistů. V těchto dnech začala první etapa prací ve vnitrobloku
za patnáct milionů korun, která zahrnuje prostor mezi Wolkerovou ulicí a úsekem Albertovy ulice od čísla 1 do
orientačního čísla 15. V této chvíli
se projekt ještě netýká místa, které popisujete, ale je na jeho hranici. Projekt na tuto část ještě není zahrnut do
investičního rozpočtu města. Obraťte se, prosím, na Komisi městské části Olomouc - Západ, která je poradním
a iniciativním orgánem Rady města,
aby zařazení této akce uplatnila v rámci přípravy rozpočtu na příští rok. "

Komise plně podporuje záměr úprav uvedeného vnitrobloku a žádá zařadit tento projekt do investičního
rozpočtu města.

2 Estetizace 2023 - letničky - vnitroblok Foersterova - Žilinská - Brandlova - tř. Svornosti.

Vzhledem k tomu, že v letošním roce nebyl tento projekt úspěšně realizován, Komise žádá o nacenění a
následnou realizaci výsadby keříkových růží na 3 záhonech ve vnitrobloku Foersterova - Žilinská - Brandlova -
tř. Svornosti. 

Případně žádáme o návrh vhodného ostazení daných záhonů, tak, aby celoročně byly opravdu estetickým
doplňkem, nikoliv přehlídkou plevele.

8 Obecné informace

8.1 Schůze KMČ 18 - 6.11. v 17:00.
Termín příští schůze - 6.11. v 17:00.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 10 / 2023

Datum schválení zápisu: 12. 10. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Bc. Milan Hebelka, MBA

Zapsal/a:
Bc. Milan Hebelka, MBA

Ověřil/a:
Ing. Oldřich Nič


